
Advies Monitoringscomité over wijzigingsvoorstel NSP 2023 

Advies opgesteld 7/7/2023 

Gezette stappen:  

• Wijzigingsvoorstel ingediend en besproken in het MC. 
• Het MC geeft een positief advies op het wijzigingsvoorstel NSP 2023, met uitzondering van de 

Dierenbescherming en Biohuis. De Dierenbescherming heeft aangegeven niet te kunnen 
instemmen met de verhoging van het streefcijfer voor biologische landbouw van 6,0% naar 
6,5%. Biohuis heeft aangegeven niet tegen de beperkte verhoging van het streefcijfer voor 
biologische landbouw te zijn. 

• In schriftelijke ronde zijn aanvullende observaties opgehaald.  
• Hiermee is bespreking in de stuurgroep aan de orde. Ten behoeve van de stuurgroep is 

onderstaand advies opgesteld. 
• Na bespreking van dit MC-advies in de stuurgroep, wordt het wijzigingsvoorstel ingediend bij 

de Europese Commissie.  

Het MC-advies aan de stuurgroep luidt: instemming met het wijzigingsvoorstel en bespreking 
van onderstaand tekstvoorstel in de stuurgroep.   

Tekstvoorstel voor de stuurgroep NSP: 

Het Monitoringscomité (MC) heeft de volgende opmerkingen geplaatst bij het wijzigingsvoorstel 
NSP 2023: 

- Bij bespreking in het MC hebben 2 leden, te weten de Dierenbescherming en Biohuis 
aangegeven dat zij het streefcijfer voor biologische landbouw van 6,0% naar 6,5% in het 
wijzigingsvoorstel NSP te laag vinden. Dit vanwege het hanteren van een hoger percentage 
in het nationaal actieplan biologisch (15% biologisch in 2030).  

- In de aanvullende schriftelijke ronde: 
o gaf de Vogelbescherming aan dat zij kunnen instemmen met het wijzigingsvoorstel, 

maar dit verschil in percentages ook te hebben opgemerkt.  
o Gaf Biohuis, na aanvullende uitleg, aan niet tegen de beperkte verhoging van het 

streefcijfer voor biologische landbouw te zijn en in te kunnen stemmen met de 
overige punten van het wijzigingsvoorstel. 

o Gaf Dierenbescherming aan aanvullende informatie te willen ontvangen.  
- De overige leden van het MC hebben mondeling in het MC en in de schriftelijke ronde 

aangegeven te kunnen instemmen met het wijzigingsvoorstel.  

Daarnaast zijn een aantal procedurele opmerkingen geplaatst ten aanzien van verbeteringen van 
het proces van het wijzigingsvoorstel. Dat zijn de volgende punten: 

- MC-leden willen eerder inhoudelijk meegenomen worden in het proces om te komen tot 
een wijzigingsvoorstel.  

- MC-leden willen graag inzicht in de spaarlijst van toekomstige aanpassingswensen. Ook 
wordt daarbij aandacht gevraagd voor een goede aansluiting tot de longlist 2025 van de 
eco-activiteiten vallend onder de ecoregeling.  

In reactie op bovenstaande opmerkingen ten aanzien van het proces van het opstellen van het 
wijzigingsvoorstel is het voorstel dat:  

- De Regieorganisatie GLB een procesvoorstel voor toekomstige wijzigen uitwerkt. Dit wordt 
besproken in het MC.  

- Voorafgaand aan het MC wordt een technische sessie georganiseerd.  

 

  



De volgende onderwerpen voor bespreking in de werkgroepen en eventuele agendering op de 
spaarlijst zijn aangedragen door de MC: 

- Er is een opmerking gemaakt over de looptijd van de ANLb-contracten die in deze 
aanpassing zijn aangepast naar 12 jaar, direct vanaf start. Er wordt liever geen maximum 
aantal jaren in het NSP gezien, maar liever ‘minimaal 6 jaar,’ waardoor ook 
overeenkomsten langer dan 12 jaar kunnen worden aangegaan.  

- Er wordt speciaal aandacht gevraagd voor de zoogkoeienhouderij en schapenhouderij. Het 
gaat onder andere om dierenwelzijn (kalf bij koe, weidegang) en begrazing van 
natuurgebieden. 

 

 

 


